
 
COMPROMÍS 

PER NOVELDA 

 

PREGUNTES QUE FORMULA EL GPM DE COMPROMÍS AL PLENARI ORDINARI DE MARÇ DE 

2016 

1.- Sr. Alcalde, l’article 187 de la Llei Reguladora d’Hisendes Locals estableix la obligatorietat de 

tenir aprovat un Pla de Disposició de fondos,  amb l’objectiu d’establir uns criteris objectius 

que establisquen la disposició dels fondos públics municipals. Tenen redactat i aprovat este 

document? Si no és així, quan el pensen aprovar? 

2.-  Sr. Alcalde, l’àrea de Cultura i la de Turisme, probablement siguen les que més informació 
escrita faciliten als ciutadans. Hem observat amb sorpresa que majoritàriament la informació 
es redacta en una de les dos llengües oficials del nostre territori, precisament la que menys 
suport necessita atesa la seua implantació. Tenen  cap inconvenient els regidors delegats de 
Turisme i de Cultura, en complir allò que diu la Llei d’ús i el nostre reglament de normalització 
sobre l'ús preferent de la nostra llengua? 
 
3.- Sr. Alcalde, en localitats pròximes a la nostra s'està intervenint en les zones humides del seu 
terme. A Novelda, comptem amb una zona, tot i que degradada, que possiblement podria 
catalogar-se com a tal i passar a ser d’especial protecció: els Clots de l'Amoragel. Tenen 
prevista alguna actuació? 
 
4.- Hi ha cap informe municipal, Sr. Alcalde, que avale l’extracció de terres dels Clot de 
l’Amoragel? 
 
 5.- Sr. Alcalde, al nostre terme municipal hi ha poques zones  boscoses, sent per tant els 
arbres una riquesa que requereix de la preocupació i ocupació municipal, més enllà de les 
repoblacions no massa encertades de la Conselleria. Es té constància de l'existència de cap 
arbre considerat monumental per la legislació? Es té previst fer un catàleg d'estos arbres 
(garrofers, oliveres, carrasques...) per tal d’assegurar-ne la protecció? 
 
6.- Enguany se celebra l'any Llull. En el marc de la seua  commemoració està prevista la  
programació de conferències, exposicions, concerts i projectes editorials, acadèmics i 
educatius per a la divulgació de la vida i l’obra de l’insigne escriptor Ramon Llull. Sr. Alcalde, 
pertany Novelda a la Xarxa de ciutats "Ramon Llull"?   Si no en forma part, pensen incorporar 
Novelda a esta xarxa de ciutats?      
 

7.- Tenen previst, Sr. Alcalde,  habilitar al llarg de l’any cap partida pressupostària destinada a 

la Cooperació amb projectes de països del Tercer Món? 

8.- En la web municipal hi ha un apartat titolat, “buzón ciudadano” on encara es fa referència a 

notícies de fa 8 anys relacionades amb els pressupostos participatius (ironies de la vida). Sr. 

Alcalde, pensen posar al dia l’apartat de participació ciutadana, que segur que els costarà molt 



poc, atesa la poca implicació que fins ara estan mostrant en la participació ciutadana?  

9.- Sr. Alcalde, observem en la web municipal que en la versió en la nostra llengua i en l’apartat 

d’informació al ciutadà, no apareixen els subapartats de tràmits i instàncies, ni de normativa 

municipal, ni d’informació i tramitació pressupostària. En el nou Portal de Govern Obert, en la 

versió en valencià, tampoc apareix el Programa de Govern conjunt PSOE-UPyD, ni tan sols 

l’enlllaç al document en castellà, amb la qual cosa s’oculta informació als que trien el valencià. 

Podem saber per què? 

10.- Tots som coneixedors que l’equip de govern va impossibilitar amb els seus vots  que 

s’aprovara una moció presentada per Guanyar Novelda amb el suport de Compromís i el Grup 

Popular que pretenia impedir que es duguera a terme la revisió a la baixa del contracte de la 

neteja de dependències municipals i col·legis públic perquè això suposarà que molts 

treballadors i treballadores d’este sevici es queden sense treball pròximament. Sr. Alcalde, 

estan revisant i/o negociant  també a la baixa la contracta del servei de replega de la brossa i 

neteja viària? Es vorà afectada la plantilla d’este servici? 

11.- En la reunió que va celebrar la Comissió sobre accessibilitat per tal de donar compliment a 

la moció presentada per Compromís i aprovada per tots els grups polítics sobre accessibilitat 

urbana, van decidir convidar a participar a comissions de festes i de veïns. Sr. Alcalde, és això 

un reconeixement també del greu error que han comés a l’hora d’elaborar l’ordenança 

reguladora de locals festers? 

12.- Sr. Alcalde, en la moció sobre accessibilitat a què fèiem referència adés s’aprovava 

habilitar partida pressupostària. Per què en la reunió de la Comissió es va parlar només de 

partida pressupostària per al 2017? I per a 2016? 

13.- De la relació facilitada a este grup polític sobre les hores extraordinàries de setembre a 

desembre com a contestació a una pregunta oral en el plenari de gener, considera Sr. Alcalde 

que en algun departament es fa necessari increment de plantilla? 

14.- Va assistir vosté, Sr. regidor delegat de transport, a les reunions amb els representants 

dels ajuntament d’Elda, Asp i Montfort per tal de tractar el servei mancomunat de transport 

urbà? Si no va assistir, podria dir-nos quin representant del nostre Ajuntament hi va assistir i 

per què no va assistir vosté? 

15.- Considera el Sr. regidor d’Educació que siga necessària la presència d’algun regidor de 

l’equip econòmic en les reunions que es convoquen amb l’objectiu de rectificar les taxes, com 

es va comprometre vosté en este plenari, dels Conservatoris i de l’Escola Infantil Municipal? 

16.- Pot facilitar-nos, Sr. alcalde,  el número de registre d’eixida de l’escrit dirigit a la Direcció 

Territorial d’Educació on se sol·licita que es facen les medicions adients en les aules d’Educació 

Infantil dels col·legis de Novelda? 

17.- Sr. Alcalde, en referència a la campanya “de Tapas por Novelda”, a més de l’empresa 

patrocinadora, s’ha convidat a altres empreses del sector de les espècies a participar en esta 

activitat? 



18.- Una vegada conegut el parc mòbil de vehicles tant híbrids com elèctrics (un 0,2% del 

total), resulta evident que aplicar bonificacions en l’impost, com pretenia Compromís i vostés 

es van oposar, no haguera suposat cap drama per als ingressos municipals, i per tant 

haguérem col·laborat en fomentar estos vehicles més respectuosos amb el nostre medi 

ambient. Pensen incorporar Sr. Alcalde les bonificacions que pretenia Compromís per a este 

any, per al pròxim 2017? 

19.- Sr. Alcalde, el parc del Carrer Cura González es va inaugurar durant el passat mandat però 

la zona de jocs infantils continua tancada a falta del sòl de goma apropiat. Tenen pensat 

instal·lar este paviment i obrir la zona infantil? 

20.- Sr. Alcalde, és més que evident que els Serveis Socials, són un apartat al qual vostés per 

ideologia i història haurien de ser més sensibles que els que van aplicar retallades durant la 

passada legislatura. No veiem, però, que això es reflectisca en l’àrea de Serveis Socials,  tot al 

contrari, ens ha  arribat un escrit dirigit a vosté de la responsable de l’àrea de dependència de 

Serveis Socials, on el fa i ens fa sabedors de la problemàtica que pateix este sector de la 

població tan vulnerable arran de les retallades i que després de més de mig any de govern 

socialista encara no s’han solucionat. Pensen continuar amb la mateixa política que fins ara, o 

pel contrari incrementaran el número d’hores o de personal necessari perquè tinguen l’atenció 

que mereixen? 

 

Novelda a 26 de febrer de 2016 

 

 

 

 

 

Carles Sala Penalva 
Portaveu adjunt de Compromís 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

SR ALCALDE DE L’AJUNTAMENT DE NOVELDA 

 


